
Børne- og Undervisningsudvalget

Til: Børne- og undervisningsministeren

Dato: 21. juni 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BUU alm. del

Spørgsmål 371
Idet rapporterne ”Anbefalinger vedrørende fremtidig fordeling af elever på de gymnasiale
uddannelser” inkl. bilag 25 ”PLUSS 2019: Betydningen af graden af koncentration af
elever med udenlandsk herkomst for gymnasiale uddannelsesinstitutioners pædagogiske
og integrationsmæssige udfordringer” og ”Fordeling af elever på de almene gymnasier
og HF” fra EVA begge er baseret på historiske data fra før adgangsforudsætningerne
til de gymnasiale uddannelser generelt blev skærpet med virkning fra optag til skoleåret
2019/2020, bedes ministeren redegøre for, hvor stor en skønsmæssig andel i pct. og
absolut antal af elever fra samtlige de gymnasiale uddannelsesinstitutioner, der vurde-
res at komme fra uddannelsesfremmede hjem (begge forældres højeste uddannelses-
niveau er grundskole), samt herunder, den pågældende andel af elever med ikke-vest-
lig/udenlandsk herkomst, angivet skematisk og selvstændigt for skoleårene 2019/2020
og 2020/2021, altså efter, at adgangsforudsætningerne til de gymnasiale uddannelser
generelt blev skærpet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Thiesen (NB).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mette.Thiesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anders Kronborg
formand
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